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Direkteoverføring og opptak av naturutvalet sine møte

02.12.2021 Kommunestyret:
Handsaming i møtet:
Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

KS- 111/2021 Vedtak:
Møta i naturutvalet skal overførast direkte på internett. I tillegg skal opptak frå møta vera 
tilgjengelege på internett i eitt år etter møtedatoen. 

11.11.2021 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

FORM- 057/2021 Vedtak:
Møta i naturutvalet skal overførast direkte på internett. I tillegg skal opptak frå møta vera 
tilgjengelege på internett i eitt år etter møtedatoen. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Møta i naturutvalet skal overførast direkte på internett. I tillegg skal opptak frå møta vera 
tilgjengelege på internett i eitt år etter møtedatoen. 

Vedtak som innstilling frå Formannskapet - 11.11.2021
Møta i naturutvalet skal overførast direkte på internett. I tillegg skal opptak frå møta vera 
tilgjengelege på internett i eitt år etter møtedatoen. 

Kva saka gjeld:
Kommunestyret sine møte har vorte overført direkte på internett sidan hausen 2015. Formannskapet 
sine møte har vorte overført direkte på internett sidan våren 2018. Direkteoverføring av møte i 
kommunestyret og formannskapet starta som ei prøveordning og vart vedteke i 
kommunestyremøtet 24.10.2019, sak 069/2019 som ei fast ordning. Opptak av møta ligg i dag på 



YouTube i eitt år.  

Leiaren i naturutvalet har ytra ønskje om at denne ordninga også bør gjelda naturutvalet sine møte. 

Det er difor behov for at kommunestyret tek stilling til om ordninga med direkteoverføring og opptak 
av møte også skal gjelda for naturutvalet. 

Noverande teknisk løysing
I Samnanger har me til no brukt ei billeg og relativt enkel teknisk løysing for å overføra møte på 
internett. Samla kostnad til nødvendig teknisk utstyr og programvare i perioden 2015-2021 har truleg 
vore ein stad mellom 40.000 og 50.000 kroner (utgifter til lyd-/høgtalaranlegg i møterommet på 
biblioteket på Bjørkheim er ikkje teke med i denne kostnaden). Me har ikkje brukt fastmontert 
kamerautstyr, men utstyr som kan flyttast mellom kommunestyresalen og biblioteket på Bjørkheim. 
Dersom noverande ordning skal halda fram, vil det i utgangspunktet ikkje vera nødvendig med større 
investeringar i åra som kjem. Likevel må det nok påreknast utgifter på om lag 10.000 kroner pr. år til 
nødvendig utskifting av teknisk utstyr og utskifting/oppgradering av programvare. 

Vurderingar og konsekvensar: 
Dei siste åra har det vorte meir og meir vanleg i norske kommunar at politiske møte vert overført på 
internett, og då spesielt møta i dei «store» utvala i tillegg til kommunestyremøta. I Samnanger vil det 
difor vera naturleg at naturutvalet etter kvart kjem med på lista over møte som vert overført på 
internett. Overføring og opptak på internett av politiske møte gjer det enklare for publikum å følgja 
med på/halda seg orientert om politiske saker og prosessar i kommunen. 

Innbyggjarane i Samnanger har etter at kommunen innførte noverande ordning for 
kommunestyremøte i 2015 og formannskapsmøte i 2018, vorte vane med å finna lenke til 
direktestreaming og opptak på kommunen si heimeside. Servicesenteret har dei siste åra fått fleire 
spørsmål enn tidlegare frå publikum knytt til overføring/opptak av politiske møte på internett. 

For administrasjonen vil overføring av naturutvalet sine møte i gjennomsnitt føra med seg om lag 2-3 
timar ekstraarbeid pr. møte med dagens tekniske løysing. Døme på ekstraarbeid er mellom anna 
testing og oppsett av utstyr før kvart møte samt publiseringar på kommunen si heimeside og  
YouTube før og etter møte. Tidsforbruket med ekstraarbeid vil bli redusert noko når møta i 
naturutvalet blir flytta frå biblioteket på Bjørkheim til kommunehuset. 

Ei utfordring vil vera at det på møte som vert overført på internett bør vera to representantar frå 
administrasjonen til stades (rådmannen/representant for rådmannen og ein møtesekretær). Det er 
viktig at møtesekretæren har fått tilstrekkeleg opplæring i bruken av program og utstyr. Dette 
inneber at det er behov for meir personalressursar på slike møte enn på møte som ikkje vert overført 
på internett. 

Kommunestyret må avgjera om også naturutvalet sine møte skal overførast på internett. For 
administrasjonen vil dette bli ei tilleggsoppgåve, men ikkje av eit slikt omfang at den vil krevja auka 
ressursar. 


